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Komisja Praworządności 

Rady Miasta Krakowa 

BR-01.0063-11-8/2010 

 

 

 

Protokół Nr 64/2010 

z posiedzenia Komisji Praworządności 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 21 czerwca 2010 r. 

w sali 303 Urzędu Miasta Krakowa 

 

 

W posiedzeniu, któremu Przewodniczyła Agata Tatara - Przewodnicząca Komisji 

udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 

do protokołu oraz zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodnicząca Komisji o godzinie 14.00 otworzyła posiedzenie Komisji, powitała 

członków Komisji oraz gości, stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji, po czym przedstawiła porządek posiedzenia. 

Komisja w obecności 6 członków Komisji, przez aklamację, przyjęła zaproponowany 

przez Przewodniczącą porządek posiedzenia w brzmieniu, jak niżej: 

 

Porządek posiedzenia: 
 

1.Zmiany kierunków pracy Straży Miejskiej na podstawie dotychczasowych uchwał 

kierunkowych – propozycje. 

2.Korespondencja bieżąca. 

3.Oświadczenia i komunikaty. 

 

Ad. 1. 

Zmiany kierunków pracy Straży Miejskiej na podstawie dotychczasowych uchwał 

kierunkowych – propozycje. 

 

Janusz Wiaterek – Komendant Straży Miejskiej omówił funkcjonowanie Straży Miejskiej 

Miasta Krakowa na podstawie obowiązujących obecnie i wcześniejszych uchwał Rady 

Miasta.  

M.in. poinformował, że zakres zadań i obowiązków Straży Miejskiej określa ustawa z 1997 r. 

o strażach gminnych, która później była wielokrotnie zmieniana. Rada Miasta w 2009 r. 

uchwaliła Regulamin Straży Miejskiej Miasta Krakowa, Komendant Straży Miejskiej 

corocznie określa program działania Straży Miejskiej na dany rok kalendarzowy. 

Każdego roku są również składane sprawozdania z działalności Straży Miejskiej dla 

Prezydenta Miasta, Rady Miasta Krakowa i Rad Dzielnic.  

Zwrócił uwagę na zmieniającą się ilość etatów w Straży Miejskiej od czasu jej powołania 

w 1991 r. Przypomniał uchwałę  z 2003 r., którą Rada Miasta zdecydowała o zwiększaniu 

ilości etatów Straży Miejskiej w trzech kolejnych latach. Uchwała ta została w pełni 

zrealizowana. Od 2007 r. Straż Miejska posiada 470 etatów, w tym 408 mundurowych. 

Poinformował, że w 2005 r. Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie kierunków działania 

Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących poprawy bezpieczeństwa mieszkańców, która 

również zakładała zwiększenie liczby etatów Straży Miejskiej. Zapis ten nie został jednak 

zrealizowany, ponieważ nie zabezpieczono środków finansowych na ten cel. Uchwała ta 

zakładała zwiększenie ilości etatów patrolowych Straży do 600. Nie było to możliwe do 

zrealizowania również ze względu na szczupłość siedzib Straży Miejskiej. Od 2006 r. Straż 
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pozyskała nowe siedziby przy ul. Walerego Sławka i na os. Wzgórza Krzesławickie oraz 

została wyremontowana siedziba Straży w Krowodrzy. Nie rozstrzygnięto natomiast sprawy 

docelowej siedziby Straży Miejskiej w Śródmieściu. Przypomniał o trudnościach związanych 

z pozyskaniem dla potrzeb Straży budynku przy ul. Piłsudskiego 29. 

Stwierdził, że strażnicy powinni być obecni w 143 rewirach, ale ze względu na szczupłość 

kadry są obecni tylko w 101. Największy niedobór etatów to strażnicy rejonowi i patrolowo – 

interwencyjni. Przedstawił ilość strażników w poszczególnych jednostkach, poinformował 

o specjalistycznych działaniach m.in. patrolach ekologicznych, szkolnych, operatorach 

monitoringu Miasta.   

Stwierdził, że według przeprowadzonych analiz w Krakowie ilość strażników powinna być 

nie mniejsza niż 570, w tym 507 mundurowych. Przedstawił Komisji ilość etatów w strażach 

innych miast oraz ilu mieszkańców przypada na 1 strażnika. 

Zwrócił uwagę na rosnącą z roku na rok ilość zgłoszeń i podjętych interwencji.  

W dyskusji, w której udział wzięli: Agata Tatara, Wojciech Kozdronkiewicz, Krzysztof 

Sułowski, Jerzy Woźniakiewicz, Łukasz Osmenda, Paweł Stańczyk – Sekretarz Miasta 

Krakowa, Janusz Wiaterek – Komendant Straży Miejskiej m.in.: 

Agata Tatara stwierdziła, że jest potrzeba bliższego przeanalizowania dokumentów 

dotyczących Straży Miejskiej i przygotowania uchwały kierunkowej, która zakładałaby 

zwiększenie etatów Straży Miejskiej. Zaproponowała, aby Komisja Praworządności podjęła 

inicjatywę w tej sprawie.  

Wojciech Kozdronkiewicz przypomniał o niezrealizowanej uchwale kierunkowej z 2005 r. 

i stwierdził, że należy dążyć do zwiększenia liczby siedzib Straży, bo dopiero wówczas 

będzie celowe zwiększanie liczby etatów. Bez nowych siedzib jego zdaniem nie jest możliwe 

usprawnienie pracy Straży Miejskiej. Zwracał także uwagę na konieczność zwiększenia 

liczby patroli szkolnych we współpracy z dyrektorami szkół i zwiększenie liczby mobilnych 

patroli zwłaszcza w Centrum.  

Krzysztof Sułowski stwierdził, że należy dążyć do zwiększenia liczby strażników dla 

poprawy bezpieczeństwa w Mieście. Jego zdaniem nie jest konieczne otwieranie nowych 

siedzib, ponieważ strażnicy powinni przede wszystkim pracować w terenie.  

Jerzy Woźniakiewicz również stwierdził, że skoro uchwała kierunkowa z 2005 r. nie została 

zrealizowana to nie należy uchwalać nowej tylko dążyć do jej realizacji, ewentualnie dokonać 

jej uaktualnienia. Jego zdaniem w uchwale nie należy wskazywać konkretnej liczby etatów 

Straży Miejskiej tylko ilość minimalną i optymalną. Byłoby to wskazówką przy uchwalaniu 

budżetu Miasta. 

Łukasz Osmenda zwracał uwagę, że strażnicy powinni pracować przede wszystkim w terenie, 

natomiast otwieranie nowych siedzib generuje duże koszty, które nie są niezbędne. 

Paweł Stańczyk zwracał uwagę, że ewentualne dążenie do zwiększenia liczby etatów Straży 

Miejskiej powinno być podporządkowane celom, które chce się przez to osiągnąć oraz ilości 

środków które można na ten cel przeznaczyć. Zatrudnienie nowych strażników wymaga 

utworzenia stanowisk pracy, przeszkolenia nowych ludzi, wyposażenia ich w odpowiednie 

środki. Pociąga to za sobą znaczne koszty. Jego zdaniem w celu poprawy bezpieczeństwa 

w mieście nie należy się koncentrować tylko na działaniach represyjnych, ale głównie na 

działaniach prewencyjnych, na zapobieganiu czynom zabronionym. Informował, że 

w ostatnich latach nakłady na bezpieczeństwo wzrastają i nadal będą rosły. Jednak celem nie 

powinno być tylko zwiększenie ilości strażników tylko zwiększenie poczucia bezpieczeństwa. 

Jednocześnie stwierdził, że nie jest prawdą, że uchwała kierunkowa z 2005 r. dotycząca 

poprawy bezpieczeństwa mieszkańców nie jest realizowana. Poinformował jak są realizowane 

poszczególne zapisy tej uchwały. 

Agata Tatara stwierdziła, że z przeprowadzonych rozmów, badań itd. wynika, że liczebność 

Straży Miejskiej powinna wzrosnąć o ok. 100 etatów. Taką informację na jej prośbę podał 

Komendant  Straży Miejskiej. Należy natomiast dyskutować jak to zrobić, w jakim okresie 

czasu i na jakich zasadach. Poprosiła członków Komisji o zajęcie się tą sprawą. 
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Ad. 2. 

Korespondencja bieżąca. 

 

Agata Tatara – Przewodnicząca Komisji przedstawiła korespondencję jaka wpłynęła 

w ostatnim czasie do Komisji Praworządności. Poinformowała także członków Komisji, że 

odbyły się: 

 spotkanie w sprawie budowy Domu Strażaka OSP Wróżenice z udziałem m.in. 

Sekretarza Miasta, Dyrektora Wydziału Obsługi UMK oraz Komendanta OSP 

Wróżenice, 

 spotkanie zespołu ds. aktualizacji programów z zakresu bezpieczeństwa w Mieście, 

 panel dyskusyjny na temat „Utworzenie Biura Pełnomocnika Prezydenta Miasta 

Krakowa ds. Ochrony Praw Człowieka”. 

 

Ad. 3. 

Oświadczenia i komunikaty. 

 

Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów. 
 

 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji o godzinie 15.00 

zamknęła posiedzenie. 

 

 

   Przewodnicząca Komisji 

 

 

             Agata Tatara 

 

 

   Protokołowała: 

 

Jadwiga Jaskiernia  

 


